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از  جزئیاتی  ارائه  ضمن  گزارشی  در  وزارت صمت  برنامه  و  طرح  معاونت 
نحوه پرداخت تسهیلات به واحدهای صادراتی، اعلام کرد از آغاز پرداخت 
تا نهم مرداد امسال  تسهیلات به واحدهای صادراتی، یعنی خرداد ۱۳۹۹ 
نزدیک به ۱۹۰۰ میلیارد تومان تسهیلات به واحدهای صادراتی پرداخت 

شده است.
تجارت  و  معدن  وزارت صنعت،  برنامه  و  معاونت طرح  گزارش  اساس  بر 
)صمت( در راستای هدایت منابع برای تحقق اهداف صادراتی و همچنین 
تسهیل و تسریع در فرآیند پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش به واحدهای 
تولیدی – صادراتی، سامانه یکپارچه اعطای تسهیلات بسته موصوف از محل 
منابع صندوق توسعه ملی و تلفیق منابع بانک های عامل طرف قرارداد در 

 www.behinyab.irسایت بهین یاب وزارت صنعت، معدن و تجارت به آدرس
راه اندازی شده است.

اولویت دار  برای صادارت محصولات  اقدام  این  گزارش جهان صنعت،  به 
به کشورهای هدف انجام شد.درخواست متقاضیان پس از ثبت در سامانه 
مذکور، به صورت خودکار مورد پردازش قرار گرفته و پس از تایید به یکی 
از بانک های عامل )توسعه صادرات ایران، صنعت و معدن، توسعه تعاون، 
خاورمیانه، کارآفرین، تجارت، ملی ایران، رفاه کارگران، صادرات ایران، بانک 
ایران و ونزوئلا، کشاورزی و پارسیان( جهت تصویب و پرداخت  مشترک 

تسهیلات ارسال خواهد شد.
منابع در نظر گرفته شده برای تسهیلات بسته موصوف به صورت تلفیقی 
به نسبت ۵۰ درصد منابع صندوق توسعه ملی و ۵۰ درصد منابع بانک عامل 
بوده و نرخ سود تسهیلات به صورت میانگین نرخ سود تسهیلات صندوق 
توسعه ملی و نرخ سود مصوب شورای پول و اعتبار است.اولویت های اعطای 
واحدهای  کشوری،  اولویت های  کالایی،  اولویت های  براساس  تسهیلات 
از طریق توسعه  تولیدی- صادارتی، اشخاص حقوقی، صادرکنندگان کالا 
زنجیره ارزش در صنایع منتخب و محصولات کشاورزی در نظر گرفته شده 
است. بر اساس آمار اعلام شده از سوی معاونت طرح و برنامه تا تاریخ ۹ 
مرداد ماه سال جاری، حدود ۴۷ درصد از کل منابع درنظر گرفته شده برای 
این تسهیلات که رقمی نزدیک به ۱۹۰۰ میلیارد تومان است از طریق این 

سامانه به متقاضیان پرداخت شده است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت از کاهش مالیات بر عملکرد واحد تولیدی گفت 
و افزود: از وعده های دولت سیزدهم حمایت واحد های تولید و کاهش مالیات 

از ۲۵ درصد به ۱۰ درصد در طی ۴ سال آینده است.
بنگاه های  بین  روابط  و  تامین  زنجیره  مدیریت  از  امین  فاطمی  سیدرضا 
اقتصادی سخن گفت تا علاوه بر ایجاد یک همکاری محیط رقابتی هم 

به وجود آید.
دولت  در  فساد  با  مبارزه  در خصوص  وزیر صمت  اکسپورتنا:   گزارش  به 
سیزدهم از راه اندازی سامانه قواعد و مجوز ها تا پایان سال خبر داد و افزود: 
با ایجاد نظام قاعده گذاری برای ثبات در اجرای مقررات بوجود می آورد، 
راه اندازی سامانه قواعد و مجوز ها برای مقابله با امضا های طلایی، حیات 

خلوت ها و سلطان ها خواهد بود.
وی تصریح کرد: در این خصوص طرح هایی برای شفاف سازی فعالیت های 

تولید و توزیع کالا و پیشگیری از قاچاق، احتکار و تقلب ارائه کرده ایم.

معاونت طرح و برنامه وزارت صمت اعلام کرد: 

جزئیات پرداخت وام به واحدهای صادراتی

کاهش مالیات از 25 به 10 درصد در 4 سال آینده
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رئیس سازمان صمت استان تهران گفت: وجود واحدهای تکمیل و مرمت 
فرش و کارخانجات قالی شویی،پشم شویی و رنگرزی بهمراه پتانسیل های 
تجاری دربازار بزرگ فرش تهران و مرکزیت درمعاملات زنجیره تامین فرش 

دستباف ازمزیت های استان تهران می باشد.
 یداله صادقی گفت: صادرات ۸۵ درصد فرش تولید شده کشور از گمرکات 
بافنده  از ۴۵ هزار  این درحالی است که بیش  استان صورت می پذیرد و 

درسطح استان اشتغال مستقیم دارند.
به گزارش شاتا، رئیس سازمان صمت استان تهران تصریح کرد: تعداد ۱۹۴ 
جواز کارگاهی تولید و طراحی و مرمت فرش دستباف و ۱۷۹۱ گواهی نامه 
ودارکشی  دوانی  قالیشویی،۱۵پروانه چله  پروانه  تعداد ۱۰۵  آموزشی،  دوره 

و۱۸۳۸ پروانه دررسته های فرش دستباف صادر شده است.
صادقی با اشاره به فعالیت رسته های فرش درقالب اتحادیه ها وتعاونی ها 
تاکید کرد: دراستان تعداد ۱۵۴تعاونی بالغ بر ۱۴۷۷۰ نفرتحت پوشش خود 
داشته که ضمن تامین نیازهای شغلی ازحقوق قانونی این صنف نیز درمراجع 
مختلف دفاع می نمایند. وی افزود: درسال ۱۳۹۹ بالغ بر ۱۵۷ هزارو6۰۰ متر 
مربع انواع فرش درتهران و شهرستان های استان اعم از ورامین، فیروزکوه ، 

ری و اسلامشهر، ملارد و بهارستان تولیدشده است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان تهران به مشکلات این حوزه 
اشاره کرد و گفت : کمبود مواد اولیه و سرمایه ثابت و درگردش با نرخ مناسب 
و نبود فرهنگ مصرف فرش دستباف در مقایسه با فرش ماشینی و لزوم تبلغ 
فرشهای دستباف با قیمت مناسب توسط رسانه ها و محدودیت شدید بودجه 

ای برای بیمه قالیافان از مشکلات عمده این هنر- صنعت می باشد.

صادرات ۸5 درصدی فرش تولید شده کشور از گمرکات استان تهران

با تغییر مقررات ناظر بر تعیین تکلیف چک های صیادی از تاریخ ۱۰ مرداد ماه 
سال جاری، شرایط اعطای دسته چک جدید به اشخاص حقوقی تسهیل شد.
 بر اساس تغییرات صورت گرفته در مقررات ناظر بر قاعده کنترل چک های 
صیادی اشخاص حقوقی، از ۱۰ مرداد ماه سال ۱۴۰۰ اگر ۸۰ درصد چک های 
صادر شده توسط اشخاص حقوقی در سامانه صیاد ثبت صدور شده باشند، 

امکان تخصیص دسته چک جدید به این اشخاص فراهم خواهد بود.
به گزارش اکسپورتنا، تا پیش از این، بر اساس دستورالعمل اجرایی اصلاحی 
قانون چک، اشخاص حقوقی و حقیقی تنها در صورتی می توانستند نسبت به 
دریافت دسته چک صیادی جدید اقدام کنند که ۸۰ درصد از تعداد چک های 

صادره قبلی آن ها، توسط گیرندگان چک، تعیین تکلیف شده باشد.
از آنجایی که این قاعده برای اشخاص حقوقی با توجه به میزان بالای چک 
های در گردش، مشکلاتی را ایجاد کرده بود، بانک مرکزی که تعاملات بازار 
را با هدف رفع مشکلات احتمالی دائما رصد می کند، تغییری در این قاعده به 
وجود آورده است که بر اساس آن، از ۱۰ مرداد ماه سال جاری اگر ۸۰ درصد 
چک های صیادی اشخاص حقوقی صرفاً در سامانه صیاد توسط صادرکننده 
چک ثبت صدور شده باشند، امکان تخصیص دسته چک جدید برای آن ها در 
سامانه صیاد وجود دارد و نیازی به تأیید گیرنده و یا وصول آنها برای دریافت 

دسته چک جدید نیست.
لازم به ذکر است این تغییر »صرفا« در مورد اشخاص حقوقی انجام شده و 

در مورد اشخاص حقیقی همچنان قاعده پیشین جاری است.

شرایط تخصیص دسته چک صیادی جدید به اشخاص حقوقی تسهیل شد
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عضو هیات مدیره ادوار و کمیسیون امور تشکل های انجمن ملی پلیمر ایران 
گفت: گزینه پیشنهادی وزارت صمت در برنامه های کوتاه مدت خود به چند 
نکته کلیدی اشاره کردند که اجرای هر کدام از آنها به توسعه صنعتی کشور از 

جمله صنایع تکمیلی کمک زیادی خواهد کرد.
 علی لشگری، اظهار داشت: یکی از نکات مهم برنامه وزیر صمت پیشنهادی، 

استفاده از ظرفیت تشکل های خصوصی در تصمیم گیری ها است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، وی افزود: گزینه پیشنهادی دولت سیزدهم برای 
تصدی وزارت صنعت، معدن و تجارت برنامه های خود را جهت بررسی به 
مجلس ارائه کرده، همچنین این برنامه توسط بخش خصوصی نیز مورد مداقه 
قرار گرفته است؛ هماهنگی تیم اقتصادی دولت به ویژه وزارت اقتصاد نیز برای 

تحقق هرچه بهتر برنامه های وزارت صمت ضروری است.
عضو هیات رئیسه جامعه صنعت کفش ایران تصریح کرد: اینکه وزیر پیشنهادی، 
آقای فاطمی امین راهبردهای خود را در قالب برنامه های کوتاه مدت و نقشه 
راه میان مدت شامل پروژه ها و اقدامات عملیاتی مشخص و برنامه های استانی 
و شهرستان و بخش و بین الملل مطرح کردند، باید به فال نیک گرفت چرا که 

قابلیت پایش در طول دوره فعالیت ایشان برای تشکل ها وجود خواهد داشت.
وی ادامه داد: ایشان در برنامه های کوتاه مدت خود به چند نکته کلیدی اشاره 
کردند که اجرای هر کدام از آنها به توسعه صنعتی کشور از جمله صنایع تکمیلی 
کمک زیادی خواهد کرد، از جمله در حوزه تنظیم بازار بر مواردی مانند تکمیل 
سامانه جامع تجارت به ویژه تبادل اطلاعات گمرک و سایر دستگاه ها تاکید 

کردند.
لشگری با بیان اینکه “با رفع نواقص سامانه جامع تجارت امکان رصد و رهگیری 
دقیق کالاها، اشراف اطلاعاتی بر جریان کالا و پول و امکان اعمال قواعد در 
طول زنجیره تامین به ویژه قواعد قیمت گذاری و ساماندهی نظام توزیع فراهم 
می شود، یا مثلا گسترش و تقویت مدیریت زنجیره تامین در راستای تامین به 
موقع مواد اولیه، تامین نقدینگی و اطمینان از فروش صورت می گیرد”، گفت: 

وزیر پیشنهادی صمت برای تحول بنیادی در صنعت، ۳6 پروژه را تعریف کردند 
که هر کدام از آنها می تواند کمک زیادی به ایجاد شفافیت در صنایع کشور کند، 
مثلا پروژه تکمیل سامانه جامع اطلاعات به یکپارچه شدن اطلاعات کسب و 
کارها کمک می کند و امکان تبادل اطلاعات بین دستگاه ها را فراهم می سازد، 
به طوری که با ایجاد داشبورد مدیریتی امکان مشاهده و پایش اطلاعات مذکور 

در سطوح مختلف فراهم می شود.
وی افزود: در ادامه آن پروژه تکمیل سامانه جامع تجارت امکان مدیریت هوشمند 
تنظیم بازار را فراهم می کند و به این ترتیب کلیه انبار ها و مراکز نگهداری 
کالا شناسنامه دار می شوند و امکان کنترل قاچاق محصولات تقلبی، شناسایی 
مودیان و فعالیت های اقتصادی برای اخذ مالیات و کنترل رانت و فساد را فراهم 

می سازد.
عضو هیات مدیره ادوار و کمیسیون امور تشکل های انجمن ملی پلیمر ایران 
خاطر نشان کرد: یکی از پروژه های تحول ایشان پروژه هماهنگی بنگاههای 
نساجی و پوشاک  و کفش است؛ در ۲۳ مرداد ماه امسال از طرف معاونت امور 
صنایع وزارت صمت، آقای دکتر صادقی نیارکی برنامه های عملیاتی راهبردی 
توسعه زنجیره ارزش پوشاک و کفش کشور ابلاغ شد، این سند که مدت های 
طولانی با همکاری تشکل های صنعتی و اتحادیه های صنفی پوشاک و کفش 
کشور با هدایت آقای صادقی نیارکی و پیگیری های اقای دکتر آقا محمدی در 
دست تهیه بود، در خرداد ماه در حضور آقای مهندس رزم حسینی به تصویب 
رسید؛ این موضوع نشان می دهد صنعت کفش کشور همراه با زنجیره پوشاک 
صاحب یک برنامه عملیاتی هستند که قرار است توسط بخش خصوصی و 
تشکل ها مورد نظارت قرار گیرد؛ کافی است همین برنامه عملیاتی مورد پایش 
تشکل ها قرار بگیرد و خط توسعه این زنجیره در ریل گذاری مناسب جلو برود.

وی ادامه داد: نکته خیلی مهم تر برای تضمین موفقیت اقای فاطمی امین برنامه 
های تیم اقتصادی دولت و در راس آن وزیر پیشنهادی اقتصاد آقای دکتر احسان 
خاندوزی است که اگر انسجام لازم در بین وزارت صمت و وزارت اقتصاد وجود 

داشته باشد می توان امیدوارانه به موضوع نگاه کرد.
لشگری اذعان داشت: با توجه به برنامه های پیشنهادی آقای خاندوزی مثلا در 
حوزه اصلاحات مربوط به مناطق آزاد، طبق گفته ایشان در برنامه پیشنهادی، 
»وابستگی منابع درآمدی مناطق آزاد به واردات، نبود زیر ساخت های مناسب با 
اهداف مولد  « به عنوان یک چالش در مناطق آزاد است، می توان امیدوار بود 
که در حوزه تولیدات داخلی و مبارزه با قاچاق، تحقق برنامه پیشنهادی مانند »ارائه 
لایحه اصلاح قانون چگونگی اداره مناطق آزاد،   کاهش سوء استفاده در قالب 
شرکت های پوششی یا فرار مالیاتی« کمک فراوانی به شفاف سازی و صیانت 

از تولیدات با کیفیت داخلی کند.
وی افزود: یک نکته خیلی مهم تاکید ایشان بر بهره گیری از ظرفیت های 

برنامه های وزیر پیشنهادی صمت در کوتاه مدت به توسعه صنایع تکمیلی می انجامد
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انجمن ها و تشکل ها در فرایند های تصمیم سازی و نظارت و کارشناسی است؛ 
می توان با بکار گیری کمک های مشورتی تشکل های صنعتی گام موثری در 
جهت رونق تولید برداشت، این موضوع مسئولیت تشکل های دانش محور را 
بیشتر می کند و به نظر می رسد زمان نقش آفرینی تشکل های ریشه دار و کار 
بلد است که با تحلیل شرایط اقتصادی صنعت خودشان همراه با ارائه راهکارهای 
اجرایی کمک زیادی به تیم آقای فاطمی امین در جهت منافع توسعه صنعتی 

فراهم شود.
این فعال بخش خصوصی صنایع تکمیلی خاطرنشان کرد: سابقه حضور اقای 
فاطمی امین در هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران و آشنایی ایشان با ادبیات 
تشکل ها و بخش خصوصی، فرصتی را فراهم می سازد که تشکل های 
اقتصادی بخش خصوصی بتوانند بدون کلی گویی، نظرات کارشناسی و عملیاتی 
خود را که مبتنی بر خرد جمعی دست اندر کاران کسب و کارها با رعایت حفظ 

منافع ملی است، ارایه دهند و به تعبیر آقای مهندس خلیلی، پدر تشکل گرایی 
مدرن، برای تحقق توسعه صنعتی به عنوان راه نجات کشور، باید تشکل ها با 
استقامت و روحیه امیدوارانه و خستگی ناپذیر، بدنبال نقش آفرینی های جدید 
باشند. به عبارت دیگر، با انتخاب اقای فاطمی امین کار تشکل های پای کار و 
کار بلد در تصمیم سازی ها، بیشتر از گذشته خواهد شد و با توجه به تقویت زیر 
ساخت های یکپارچه در حوزه سامانه جامع تجارت، پیش بینی می شود این یک 
امتحان تاریخی برای بخش خصوصی واقعی خواهد بود که در صورت انتقال 
وظایف دولت به بخش خصوصی از تصدی گری به سمت سیاست گذاری، 
تنظیم گری، تسهیل گری و نظارت، بتواند بار سنگین مسئولیت اجتماعی خود را 

در چارچوب منافع ملی بر عهده بگیرد.

ورزش ایران در حالی با 6 مدال از بازی های المپیک ۲۰۲۰ ژاپن بازگشت که در 
این مسابقات، نام یک برند ایرانی در البسه ورزشی، خوش درخشید.

برند مروژ در حالی امسال بر البسه قهرمانان ورزشی از چندین کشور نقش بسته 
بود که به گفته نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران، 
در انتخاب برند البسه هتلینگ کاروان ورزشی ایران که پوشش خارج از زمین 
مسابقات است، دخالت های غیر فنی صورت گرفت و برند منتخب، در حضور 

وزیر ورزش و رئیس کمیته ملی المپیک، شبانه انتخاب شد.
به گزارش روابط عمومی اتاق تهران، نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات 
نساجی و پوشاک با اشاره به پوشش یک برند ایرانی بر تن ورزشکاران خارجی 
حاضر در بازی های المپیک ژاپن، از اعمال سلیقه و خارج از مقررات و قواعد 
رسمی در انتخاب برند البسه هتلینگ کاروان ورزشی ایران در المپیک ۲۰۲۰ 

خبر داد.
بهرام شهریاری   با اشاره به اینکه از حدود دو سال پیش، فرآیند انتخاب البسه 
هتلینگ کاروان ورزشی ایران در بازی های المپیک ژاپن با مشارکت شورای عالی 
برندهای پوشاک ایران، آغاز شده بود، افزود: در این مدت و با محوریت کمیته 
ملی المپیک، طی فراخوانی عمومی از تولیدکنندگان و طراحان لباس ایرانی برای 
ارائه طرح های پیشنهادی برای ورزشکاران در بازی های المپیک ۲۰۲۰ دعوت 
شد و در نهایت و پس از طی مراحل داوری که با حضور نمایندگانی از کمیته ملی 
المپیک،کارشناسان طراحی لباس، یک تولیدکننده پوشاک و دو تن از ورزشکاران 
کشور برگزار شد، ۵ طرح منتخب جهت معرفی به کمیته ملی المپیک انتخاب 

و آماده ارائه شدند.

وی با بیان اینکه طرح های منتخب که از برندهای مطرح کشور و از اعضای 
شورای عالی برندهای پوشاک ایران بودند، طی مراسمی در حضور وزیر ورزش 
و رئیس کمیته ملی المپیک به نمایش درآمدند، افزود: شورای عالی برندهای 
پوشاک و اعضای آن، بنا بر وظیفه ملی خود و تقاضای کمیته ملی المپیک و 
دبیرخانه کارگروه مد و لباس به مثابه یک تامین کننده عادی در تمامی مراحل 
ارزیابی حضور داشت و طرح های خود را در معرض قضاوت وزیر ورزش و کمیته 
تصمیم گیرنده قرار داد و در تمامی این جلسات نیز طرح های متعلق به اعضای 

شورا به عنوان طرح برگزیده مطرح بود.
شهریاری در ادامه افزود: با این حال، در روز تصمیم گیری نهایی برای انتخاب 
طرح منتخب پوشش هتلینگ کاروان ورزشی ایران در المپیک ژاپن، طرح های 
متعلق به شرکت دیگری که در هیچ یک از مراحل اولیه و ارزیابی های متعدد 
کمیته ملی المپیک و دبیرخانه کارگروه مد و لباس حضور نداشت، به نمایش 
درآمد و در اتفاقی عجیب و قابل تامل که همچنان نیز بی پاسخ مانده است، 

طرح های این برند به طور شبانه مورد تایید و انتخاب نهایی قرار گرفت.
وی با بیان اینکه، پیگیری این موضوع طی نامه ای به رئیس کمیته ملی المپیک 
و رونوشت به وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و وزیر ورزش و جوانان دولت 
دوازدهم در دستورکار شورای عالی برندهای پوشاک قرار گرفت اما تاکنون 
پاسخی دریافت نشده است، افزود: بر اساس فراخوان اولیه، می بایست طرح های 
برتر طبق نظر نهایی کمیته ملی المپیک انتخاب می شد و طرح نهایی نیز از میان 
۳ طرح برتر و با انتخاب مردمی، معرفی و رونمایی می شد در حالی که این اتفاق 
رخ نداد و برند سوم و خارج از روال مرسوم، شبانه مورد تایید و انتخاب قرار گرفت.

نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک مطرح کرد: 

انتخاب شبانه برند کاروان ایران در توکیو
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محمود تولایی گفت: ما دچار یک ساختار نامناسب اداری در کشور هستیم؛ 
ساختار بهم ریخته ای که مشکلات بسیاری را به وجود آورده که دولت دوازدهم 
هم مانند دولت های پیش از خود نتوانست به پوسته آن نفوذ کرده و مشکلاتش 

را حل کند.
وی افزود: قانون خوب تدوین و بخشنامه های زیادی ابلاغ می شود اما در مسیر 
تا به مرحله اجرا برسد، تغییرات بسیاری پیدا می کند. حکایت همان گلوله برفی 
است که دست به دست می چرخد و زمانی که به نفر آخر می رسد دیگر چیزی از 

آن باقی نمانده است.
به گزارش صمت، رئیس اتاق بازرگانی کاشان ادامه داد: اگر تغییر جدی در 
ساختار دولتی و دادن مجوزها و بخشنامه ها انجام نشود، ادامه مسیر با همین 
شرایط خواهد بود. در چنین شرایطی هم نباید انتظار داشته باشیم اتفاق خاصی 
در صنعت رقم بخورد. این فعال صنعت یادآور شد: یک دولت باید همت جدی 
کند و سازکار فعلی را تغییر بنیادی بدهد. این امر هم به راحتی قابل اجرا نیست. 
به عنوان مثال، سخن گفتن از دولت الکترونیک و انجام امور بدون حضور فیزیکی 
می شود. سامانه های بسیاری تعریف و راه اندازی شده اند اما هنوز خود مجریان 
طرح علاقه ای به انجام امور به این شکل را ندارند و همچنان اصرار به ادامه 

مسیر قبل است.
این عضو اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه زمینه فعالیت دولت الکترونیک و 
کاهش بروکراسی اداری هنوز آماده نیست، گفت: این آمادگی هم به نابلد یا 
ناآشنا بودن افراد به این حوزه نیست، بلکه مدیران مربوط که باید آن را در عمل 

اجرا کنند به آن باور ندارند و نپذیرفته اند.
تولایی تاکید کرد: باور فعالان و کارشناسان حوزه صنعت این است که برای 
اداره کشور و صنعت، این حجم از قوانین متنوع و متعدد نیاز نیست. در برخی 
بخش ها خود این ازدیاد قوانین مشکل ساز بوده و قانون ها در تضاد با یکدیگر 
قرار دارند. این فعال صنعت با بیان اینکه این حجم از قوانین و بخشنامه ها بیش 
از آنکه کارساز باشد دست وپاگیر شده، گفت: در صنعت به این حجم از قوانین 

نیاز نیست. با این روند گره روی گره افتاده و در ادامه می خواهیم به جای کوچک 
کردن دولت، تشکیلات جدید راه اندازی می شود و کارمند جذب می کنیم که 
دوباره تدبیر شود چگونه با برنامه ریزی و سیاست گذاری شده یکی از این گره ها 

را به عنوان موانع تولید باز کنیم.
رئیس اتاق بازرگانی کاشان تصریح کرد: جلسات برگزار شده از سوی سازمان های 
صنعت، معدن و تجارت هر استان برگزار می شود به جای اینکه در راستای توسعه 
صنعت باشد زمان و انرژی صرف می شود که مشکلات ایجادشده پیگیری شود. 
این صنعتگر در ادامه گلایه ها و انتقادهای خود گفت: در صنعت به جای وضع 
قوانین جدید باید با رانت و فسادهایی که وجود دارد برخورد شود؛ اینکه برخی با 
ارتباطات شرایط بهتری دارند. صنعتگری که فضای نفوذ بیشتری داشته باشد 
می توانند از مشوق های بیشتری برخوردار شود. وی افزود: برخی صنایع در تامین 
مواد اولیه از موقعیت های بهتری نسبت به سایر همتایان خود برخوردار هستند 
و این امر زنجیره وار تا ادامه مسیر تولید وجود دارد. حلقه هایی که پیچیده شده اند 

و در چنین بستری مشخص است که صنعت نمی تواند رشد و توسعه پیدا کند.
 این عضو اتاق بازرگانی ایران با اشاره به نیروهای انسانی مازاد در وزارتخانه ها 
گفت: اگر این مشکلات و چالش ها وجود نداشته باشد وزارتخانه ها می توانند با 
یک پنجم و حتی یک سوم نیرو فعالیت داشته باشند. پرسش این است که چرا 

مشکلات ایجاد کنیم که در ادامه بخواهیم به دنبال رفع آن باشیم؟
تولایی در پاسخ به این پرسش که مسائل و چالش های برون سازمانی که دولت 
دوازدهم داشت را عنوان کردید، عملکرد دولت به لحاظ مسائل داخلی خود صنایع 
چگونه بوده، گفت: فراموش نکنیم صنعت پازلی از یک مجموعه به نام اقتصاد 
است. از این رو تابع شرایط عمومی اقتصاد کشور است. اگر گشایشی در مسائل 
بیرونی رخ می دهد و به عنوان مثال، صنعتگر می تواند ماشین آلات موردنیاز خود 
را با موانع کمتری وارد کند این موضوع در مسائل داخلی تولید هم تاثیر بگذارد. او 
گفت: اگر مشکلات اداری کشور رفع شود تولیدکننده راحت تر می تواند مواد اولیه 
موردنیاز را وارد کند، محصولات تولیدی را با موانع کمتری به بازارهای جهانی 
صادر کند و... این امر مربوط به رویدادهای برون سازمانی است اما در واحدهای 

صنعتی تاثیر مستقیم دارد.
این عضو اتاق بازرگانی ایران تاکید کرد: در هر دولتی که این مسائل پیگیری 
بودیم. هر جا  اقتصادی و صنعتی شاهد تحولات مثبت  شده در حوزه های 
محدودیت ها بیشتر شده مشکلات هم افزایش پیدا کرده است. البته تمام این 
محدودیت ها مربوط به تحریم نیست و بخش عمده ای از محدودیت ها داخلی 
بوده از نوسانات ارزی و تاثیر آن در تمام بازارها تا مشکلات بانکی و بیمه و... او 
ادامه داد: در ساختار صنعتی برخی مسائل ناسازگار با صنعت است، به عنوان مثال، 
رویکردهای ما در حوزه مالیات نحوه مالیات ستانی، تعاملات کارگری در حوزه 
تامین اجتماعی، مسائل مربوط به محیط زیست و... امور به شکلی است که فاصله 

صنایع بالادستی؛ اولویت دولت دوازدهم
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معنی داری با اقدامات جهانی داریم. تولایی یادآور شد: در بخش هایی افراط زیاد 
است و در برخی امور تفریط می کنیم باید تعادل در وضع قوانین و مقررات و سایر 

مسائل مطرح شده برقرار باشد.
رئیس اتاق بازرگانی کاشان با تاکید بر اینکه باید مشکلات بیرونی و درونی 
همزمان با هم پیگیری و حل شود، گفت: برخی تجربه ها نشان داده چالش های 
بیرونی و محدودیت های بیرونی رفع شده اما مشکلات داخلی بنگاه های صنعتی 
همچنان سر جای خود باقیمانده است؛ بنابراین دولت دوازدهم می توانست با رفع 
چالش های درونی با وجود محدودیت های بین المللی کمک زیادی به تولید کند.
تولایی ادامه داد: اقتصاد باید شفاف باشد و خود دولت درون رانت نیفتد، زیرا برخی 
دولت های قبل برای تامین منابع مالی خارجی و اینکه نمی توانستند نفت صادر 

کنند و ارز موردنیاز را تامین کنند در تله برخی از صادرکنندگان و شرکت های 
خصولتی می افتادند. در نهایت کار پیچیده تر می شد. این عضو اتاق بازرگانی ایران 
با بیان اینکه برخی دولت ها ناخواسته گروگان برخی شرکت ها می شدند، گفت: 
این به دلیل رانتی بود که این شرکت ها داشتند. به جای اینکه دولت ها برای این 

شرکت ها تصمیم بگیرند آنها برای دولت ها تصمیم می گرفتند.
وی در پایان گفت: امیدواریم دولت جدید گرفتار این معضل نشود. سطح امید 
در کشور بسیار کاهش پیدا کرده است. رویکرد سرمایه گذاری در صنعت و تولید 
وجود ندارد. در بخش صنعت واقعیت ها شرایط خوبی را نشان نمی دهند. حتی در 
۴ دهه گذشته در سخت ترین شرایط قرار داریم؛ امروز نرخ استهلاک در کشور از 

سرمایه گذاری جلوتر افتاده است.

مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه تجارت ایران با اشاره به اینکه 
ایران در رتبه هفتم در بین صادرکنندگان کالا به سوریه قرار دارد، گفت: سهم 

ایران از بازار سوریه فقط ۳ درصد است.
 فرزاد پیلتن درباره آخرین وضعیت تجارت بین دو کشور ایران و سوریه، گفت: 
براساس آمارهای رسمی در ۴ ماهه اول سال ۱۴۰۰ حدود ۳۸ هزار تن کالا به 
ارزش 66 میلیون دلار از جمهوری اسلامی ایران به کشور سوریه صادرات شده 
و بر این اساس سوریه در رتبه بیستم طرفهای صادراتی کشور طی مدت مذکور 

قرار گرفته است.
به گزارش اکسپورتنا، مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه تجارت 
ایران، افزود: این در حالی است که در مدت مشابه سال گذشته ۵۱ هزار تن کالا 
به ارزش ۴۸.۵ میلیون دلار به کشور سوریه صادرات داشته ایم و بر این اساس 
صادرات ایران به سوریه در ۴ ماهه ابتدای امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 
از نظر ارزشی ۳6 درصد افزایش اما از نظر وزنی ۲6 درصد کاهش داشته است.

وی بیان داشت:در ۴ ماهه ابتدای امسال حدود ۱۰ هزار تن کالا به ارزش ۳ 
میلیون و ۹۵۰ هزار دلار از کشور سوریه واردات داشته ایم که این واردات در 

مقایسه با مدت مشابه سال ۹۹ از نظر ارزشی افزایش ۱۷۱ درصدی و از نظر 
وزنی هم افزایش ۱۸۱ درصدی را نشان می دهد.

پیلتن گفت: اجزا و قطعات توربین های بخار، شیر خشک، مغز پسته، هادی های 
برق، کنسرو ماهی، ترانسفورماتور، میله های آهنی و فولادی، خمیرهای غذایی، 
لوله های مسی و تنباکو از جمله اقلام صادراتی ایران به سوریه طی ۴ ماهه سال 

جاری بوده است.
داشت:  بیان  ایران  تجارت  توسعه  سازمان  آفریقایی  و  عربی  دفتر  مدیرکل 
بررسی ها نشان می دهد در سال ۲۰۲۰ سهم جمهوری اسلامی ایران از بازار 
سوریه  حدود ۳ درصد بوده و بر این اساس در این سال در رتبه هفتم در بین 

صادرکنندگان به سوریه قرار داشته است.
پیلتن افزود: کشورهای ترکیه با ۳۸ درصد، چین ۲۰ درصد، مصر ۷ درصد، روسیه 
۴ درصد و هند و لبنان با اندکی بیش از ۳ درصد در رتبه اول تا ششم کشورهای 

صادرکننده به سوریه قرار دارند.
وی همچنین با اشاره به اینکه برخی کالاهای ایرانی از طریق عراق و یا دیگر 
کشورها مانند امارات بصورت صادرات مجدد به سوریه صادر می شوند، اضافه 
کرد: در صورت محاسبه این میزان از صادرات به سوریه، میتوان سهم بیشتری از 

بازار این کشور را برای جمهوری اسلامی ایران در نظر گرفت.
پیلتن گفت: عمده کالاهای وارداتی ایران از کشور سوریه نیز خاک فسفات، 

روغن زیتون و مواد نساجی بوده است.
وی در پایان قطع روابط بانکی و هزینه های بالای حمل و نقل کالا و عدم 
امکان برقراری عادی ارتباطات و برگزاری رویدادهای تجاری میان دو طرف از 
جمله مهمترین مشکلات فراروی تجارت میان دو کشور برشمرده و با اشاره به 
مناسب تر شدن شرایط تجارت خارجی در دوره پساکرونا و عادی شدن مناسبات 
و رویدادهای تجاری با دیگر کشورها، ابراز امیدواری کرد در ماه های بعد رشد 

صادرات به سوریه افزایش پیدا کند.

سهم ایران از بازار سوریه فقط 3 درصد
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معاون علمی و فناوری رئیس جمهور در سفر به ایرانشهر از کارخانجات گسترش صنایع بلوچ این شهر 
بازدید کرد.

سورنا ستاری به همراه احمدعلی موهبتی »استاندار سیستان و بلوچستان« از مجموعه کارخانجات گسترش 
صنایع بلوچ)بافت بلوچ( این شهر بازدید کردند.

در حاشیه این بازدید که با هدف بررسی امکانات شرکت گسترش صنایع بلوچ برای ایجاد مجموعه علمی و 
فناوری مرتبط با صنعت نساجی و پوشاک در شهرستان ایرانشهر صورت گرفت،

امید اعلائی »مدیرعامل شرکت گسترش صنایع بلوچ« اظهار داشت: با توجه به  قول مساعد معاون علمی 
و فناوری رئیس جمهور ، در صورت توافق بین بنیاد ملی نخبگان و سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران)ایدرو( ، احداث این مجموعه علمی و فناوری با سرمایه گذاری بنیاد ملی نخبگان و همچنین منابع 

استانی انجام خواهد شد.

بر اساس جدیدترین تصمیمات کمیته ماده دو، زمان تعیین شده برای تعلیق تعقیب 
قضایی مندرج در مصوبه ۲۱/۰۱/۱۴۰۰ کمیته ماده دو تا پایان مردادماه سال جاری 
تمدید می گردد. به گزارش سایت نساجی امروز به نقل از اکسپورتنا، کمیته ماده 
دو در جلسه اخیر خود که نسخه ای از مصوبات آن به صورت اختصاصی در اختیار 

اکسپورتنا قرار گرفته است، اعلام شده است:
۱- مصوبات جلسه دویست و چهاردهم ستاد هماهنگی اقتصادی دولت ابلاغی طی 
نامه شماره ۳۳۹۷ مورخ ۱۷/۰۱/۱۴۰۰ به عنوان جایگزین مصوبه جلسه یکصد و 
هفتاد و هفتم ستاد مذکور ابلاغی طی نامه شماره ۹۰۸۲۹ مورخ ۱۲/۰۸/۱۳۹۹ مورد 

موافقت قرار گرفت.
۲-مهلت استفاده از مفاد بند ۳ بخش الف بسته سیاستی برگشت ارز حاصل از 
صادرات سال های ۱۴۰۰-۱۳۹۷ با هدف مساعدت با صادرکنندگان سال ۱۳۹۷ و 
همچنین مهلت ایفای تعهدات ارزی صادرکنندگان سال ۱۳۹۸ و ثبت گردش ریالی 
در سامانه جامع تجارت برای صادرات در بازه زمانی ۲۲/۰۱/۱۳۹۷ تا ۱6/۰۵/۱۳۹۷ 

به کشورهای عراق و افغانستان تا تاریخ ۳۱/۰۵/۱۴۰۰ تمدید می گردد.
۳- صادرکنندگان سال ۱۳۹۷ که نسبت به ایفای تعهدات ارزی صادراتی خود در 
فاصله زمانی ۳۰/۱۰/۱۳۹۸ تا ۳۰/۰۸/۱۳۹۹ اقدام نموده اند، به نسبت تعهدات ارزی 
ایفا شده تا پایان دوره مزبور، مشمول نرخ صفر مالیاتی و استرداد مالیات بر ارزش 

افزوده خواهند بود.
۴- زمان تعیین شده برای تعلیق تعقیب قضایی مندرج در مصوبه ۲۱/۰۱/۱۴۰۰ 

کمیته ماده دو تا پایان مردادماه سال جاری تمدید می گردد.
۵-پرداخت اقساط بدهی های ارزی به شبکه بانکی، صندوق توسعه ملی و حساب 
ذخیره ارزی شرکتهای معدنی و فولادی مورد تائید وزارت صنعت، معدن و تجارت از 

سرجمع صادرات خود یا سایر شرکتهای معدنی و فولادی مجاز است.
6-صادرکنندگانی که بر اساس تائید سازمان سرمایه گذاری خارجی و کمک های 
فنی و اقتصادی ایران ملزم به انتقالات ارزی موضوع ماده ۱۳، ۱۴ و ۱۵ قانون 
حمایت و تشویق سرمایه گذاری خارجی به میزان ارز مورد نیاز و مندرج در مجوز 
انتقال با تائید وزیر امور اقتصادی و دارایی می باشند به میزان سهم سرمایه گذار 
خارجی با درج اطلاعات مربوطه در سامانه جامع تجارت توسط سازمان سرمایه 
گذاری و کمکهای فنی و اقتصادی به میزان وجوه اعلامی از رفع تعهد ارزی 
صادرات معاف و مابقی ارز حاصل از صادرات این گروه از صادرکنندگان مشمول 
رفع تعهدات ارزی بر اساس مفاد بسته سیاستی برگشت ارز حاصل از صادرات سال 

های ۱۳۹۷.-۱۴۰۰ و اصلاحیه مربوطه می باشد.
تبصره: سازمان سرمایه گذاری خارجی مکلف است نسبت به ایجاد سامانه جهت 
ثبت کلیه اطلاعات سرمایه گذاری خارجی و واحدهای ایجاد شده از محل مشارکت 
سازمان سرمایه گذاری خارجی و ارسال برخط اطلاعات واحدهای ایجاد شده و اخذ 
تائیدیه سیستمی از سازمان سرمایه گذاری خارجی مبنی بر مجاز بودن انتقال سود و 
اصل سرمایه گذاری از محل صادرات واحدهای فوق اقدام نماید. تا زمان سیستمی 

شدن، موارد پس از طرح در کمیته اقدام ارزی تعیین تکلیف خواهند شد.
۷-مبنای محاسبه برگشت ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی کشور توسط 
بانک مرکزی به صورت ترکیبی شامل عرضه ارز در سامانه نیما، ورود ارز اسکناس و 
فروش به شبکه صرافی های مجاز و بانکها با ثبت در سامانه نظارت ارز سنا و سایر 

روش های برگشت ارز تعیین می گردد.
۸- پیرو بند ۵ بخش و بسته سیاستی، کمیته اقدام ارزی مجاز است نسبت به تصمیم 

گیری در خصوص موارد غیرمصرح در بسته سیاستی فوق الذکر اقدام نماید.

بازدید معاون علمی و فناوری رئیس جمهور از کارخانجات گسترش صنایع بلوچ 

جزئیات ۸ تصمیم مهم کمیته ماده دو برای صادرکنندگان
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دبیرکل انجمن صنفی کارفرمائی صنعت پتروشیمی با بیان اینکه شاهد واردات 
شبانه برخی از محصولات پتروشیمی هستیم، گفت: شاهد واردات بیش از ۱۰ هزار 

تن محصولات مشابه تولید داخلی توسط مافیای واردات از چین هستیم.
احمد مهدوی، دبیرکل انجمن صنفی کارفرمائی صنعت پتروشیمی در نشستی 
خبری با بیان اینکه هم اکنون با وجود اعمال تحریم های غیرقانونی آمریکا، اختلالی 
در وضعیت تولید، فروش و صادرات پتروشیمی ها ایجاد نشده است، گفت: در پنج 
ماهه نخست امسال میزان ارزآوری ناشی از صادرات محصولات پتروشیمی کشور 

حدود ۵۰ درصد در مقایسه با مدت مشابه پارسال افزایش یافته است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم،  دبیرکل انجمن صنفی کارفرمائی صنعت پتروشیمی با 
اعلام اینکه یکی از دلایل افزایش ارزآوری، رشد قیمت به طور متوسط ۸۰ تا ۱۰۰ 
دلاری قیمت محصولات پتروشیمی و پلیمری است، گفت: ظرفیت تولید صنعت 
پتروشیمی ایران به زودی به بیش از ۱۰۰ میلیون تن افزایش می یابد و این ظرفیت 
با تحقق سومین جهش توسعه به ۱۳۷ میلیون تن خواهد رسید. وی با بیان اینکه 
در شرایط فعلی بیش از ۵۰ درصد نیاز ارزی کشور توسط پتروشیمی ها تامین می 
شود، بیان کرد: دولت سیزدهم باید نگاه خاصی به پتروشیمی به عنوان یکی از 
صنایع استراتژیک، ارزآور، صادرات محور، اشتغال آفرین و تحریم شکن داشته باشد.

این مقام مسئول در ادامه با انتقاد از نقدهایی که علیه شرکت پتروشیمی شهید 
تندگویان مطرح می شود با تاکید بر اینکه از ابتدای سال جاری تاکنون با وجود 
افزایش تولید اما حتی یک کیلوگرم محصول توسط این پتروشیمی صادر نشده 
است، افزود: برخی ها جای نقد از عملکرد درخشان تولیدی این پتروشیمی چرا 
تلاش نمی کنند چند پتروشیمی دیگر مشابه شهید تندگویان در ایران ساخته 

شود.
مهدوی با اعلام اینکه در دوسال گذشته با اجرای چندین طرح رفع موانع و گلوگاه 
های تولید، بومی سازی کاتالیست پالادیوم، اورهال کمپرسورها، مبدل های حرارتی، 
ارتقای سیستم های کنترل و ... نسبت تولید به ظرفیت اسمی پتروشیمی شهید 
تندگویان بیش از ۱۲ درصد امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال افزایش یافته 
است، گفت:  نسبت تولید به ظرفیت نصب شده پتروشیمی شهید تندگویان امسال 

به بیش از ۷۴ درصد افزایش یافته است؛ یکی از مهمترین دلایل مشکلات تامین 
گریدهای بطری و نساجی پلی اتیلن ترفتالات در کشور تولید نیست بلکه سیستم و 

نظام توزیع این محصول پتروشیمی است.
وی افزود: همزمان با نقد از عملکرد تولیدی پتروشیمی تندگویان، شاهد واردات 

شبانه برخی از محصولات پتروشیمی هستیم.
این مقام صنفی صنعت پتروشیمی با یادآوری اینکه متوسط قیمت هر تن پلی اتیلن 
ترفتالات بطری یا نساجی در بازار داخلی حدود ۲۱ هزار تومان است، گفت: همزمان 
با نقد و تخریب شبانه کارنامه و عملکرد تولیدی پتروشیمی شهید تندگویان شاهد 
واردات بیش از ۱۰ هزار تن محصولات مشابه تولید داخلی توسط مافیای واردات از 
چین هستیم؛ دلایل این واردات درحالی که مشکل تولید وجود ندارد، چیست؟ چه 
کسانی این محصولات را با پایه قیمتی ۳۱ هزار تومان وارد کرده که حتی نمی توانند 

آن را در بازار داخلی با این قیمت های نجومی عرضه کنند؟
در ادامه این نشست، سیدرضا قاسمی شهری، مدیرعامل پتروشیمی تندگویان با بیان 
اینکه در طول دوسال گذشته ده ها طرح و پروژه افزایش ظرفیت، رفع موانع و گلوگاه 
های تولید در پتروشیمی شهید تندگویان اجرایی و عملیاتی شده است، گفت: به 
عنوان نمونه امسال، اورهال و تعمیرات اساسی و به عبارت دیگر ایرانی سازی یکی 
از بزرگترین کمپرسورهای هوای صنایع پتروشیمی جهان در پتروشیمی تندگویان 

توسط متخصصان ایرانی با موفقیت انجام شده است.
مدیرعامل شرکت پتروشیمی شهید تندگویان با بیان اینکه به دنبال عددسازی نبوده 
و نیستیم اما واقعیت آن است که پارسال ۸۷ درصد برنامه های تولید محقق شده 
است و این نرخ امسال به ۹۵ درصد می رسد، تصریح کرد: برنامه راهبردی این 
شرکت پتروشیمی تحقق ۱۰۰ درصد نسبت تولید به ظرفیت اسمی در سال ۱۴۰۱ 
است. وی با اعلام اینکه در پنج ماهه نخست امسال کف عرضه محصولات در بازار 
بورس از سوی پتروشیمی شهید تندگویان محقق شده و برای تحقق این برنامه 
حتی یک کیلوگرم محصول هم صادر نکرده ایم، اظهار داشت: همزمان با عرضه 
کامل محصولات در بورس، هفته ای دو نشست تخصصی با محور رفع موانع و 
افزایش تولید در پتروشیمی شهید تندگویان برگزار می شود تا زمینه تامین حداکثری 
نیاز صنایع تکمیلی پتروشیمی فراهم و مانع واردات محصولات و خروج ارز از کشور 
شویم. وی از اعلام آمادگی برای افزایش عرضه محصولات از سوی پتروشیمی 
شهید تندگویان در صورت موافقت ستاد تنطیم بازار خبر داد و افزود: امسال حتی 
برخی هفته ها که رقابت بر روی یک گرید خاص تشدید شده سعی شده در هفته 
بعد عرضه آن گرید افزایش یابد تا بازار محصولات پلی اتیلن ترفتالات دستخوش 
التهاب نشود. قاسمی شهری در پایان از افزایش ظرفیت تولید پتروشیمی شهید 
تندگویان در سال »تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« خبر داد و افزود: تا چند روز 
آینده خط جدید تولید »پی.او.وای« این پتروشیمی با ظرفیت تولید سالانه ۱6 هزار 
تن محصول به بهره برداری  می رسد و مطابق با برنامه زمان بندی خط دیگر جدید 

تولید هم مهرماه  راه اندازی خواهد شد.

واردات شبانه برخی از محصولات پتروشیمی
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معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت از اصلاح اساسنامه سازمان صنایع کوچک 
و شهرک های صنعتی ایران به منظور حضور مؤثر و بیشتر بخش خصوصی در 

شهرک های صنعتی خبر داد.
 علی رسولیان اظهار داشت: با تلاش های صورت گرفته از سال گذشته تا 
کنون که از سوی مقام معظم رهبری به عنوان سال »تولید؛ پشتیبانی  ها و مانع 
زدایی ها« مزین شده است، هیأت وزیران در نشست روز یکشنبه خود به منظور 
حضور مؤثر و بیشتر بخش خصوصی و رفع موانع موجود در شهرک ها و نواحی 
صنعتی، با اصلاح اساسنامه این سازمان به عنوان سازمان توسعه ای متولی صنایع 

کوچک و متوسط کشور موافقت کرد.
به گزارش سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران، وی افزود: به 
موجب اصلاح اساسنامه مذکور؛ مطالعه، بررسی و برنامه ریزی همه جانبه برای 
احداث شهرک های صنفی تولیدی و صنعتی، انجام عملیات و خدمات مورد 
نیاز شرکت های زیرمجموعه در تمامی زمینه ها برای توسعه صنایع کوچک و 
به کارگیری روش های اجرایی مناسب »مشارکت بخش عمومی ـ خصوصی« 
از قبیل »تأمین منابع مالی، ساخت، بهره  برداری و واگذاری«، »تأمین منابع 
مالی، ساخت و بهره  برداری«، »طرح و ساخت کلید در دست« و یا »ساخت، 
بهره  برداری و مالکیت« با پیش  بینی تضمین های کافی و تدابیر بودجه  ای برای 
ایجاد هماهنگی در احداث، اجرا و اداره امور شهرک های صنعتی و نظارت بر 
آن ها، به موضوع فعالیت های سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 

ایران اضافه  شد.
رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران اضافه کرد: همچنین سرمایه این سازمان از مبلغ ۳ میلیارد و ۵6۳ میلیون 
ریال به مبلغ 6۷۲ میلیارد و ۲۱۹ میلیون ریال افزایش می یابد که به مبلغ 
۱۹۰ر۷۲۲ر6 سهم یکصد هزار ریالی با نام تقسیم می شود که تمام آن متعلق به 

دولت و غیرقابل انتقال می باشد.

رسولیان ادامه داد: بر اساس بند )۲( ماده )۴( اساسنامه سازمان صنایع کوچک 
و شهرک های صنعتی ایران، ایجاد زمینه های لازم برای راه  اندازی ، هدایت 
و توسعه سرمایه  گذاری های بخش غیردولتی در صنایع کوچک به ویژه در 
مناطق کمتر توسعه یافته در چارچوب سیاست های وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و مشارکت در ایجاد آن ها از طریق  شرکت های زیرمجموعه فراهم 

خواهد شد.
وی بیان کرد: همچنین به موجب بند )۱۰( ماده )۴( اساسنامه، مطالعه ، بررسی 
و برنامه ریزی همه جانبه برای احداث شهرک های صنعتی اعم از عمومی ، 
مجموعه  فناوری ،  غیره (،  و  کشاورزی  تبدیلی ،  صنایع  جمله  تخصصی  )از 
کارگاهی، زادپروری )انکوباتوری ( و شهرک های صنفی، از جمله موضوعات 

فعالیت سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران می باشد.
نیاز  مورد  خدمات  و  عملیات  انجام  تجارت،  و  معدن  صنعت،  وزیر  معاون 
شرکت های زیرمجموعه در تمامی زمینه ها )فنی ، مالی ، اداری ، خدماتی ، آموزش 
و توسعه صنایع کوچک ، اطلاع  رسانی ، بازرگانی و مشاوره ای ( برای گسترش و 
تأمین تأسیسات زیربنایی شهرک های  صنعتی و سایر خدمات مورد نیاز را نیز از 
دیگر محورهای فعالیت این سازمان در بند )۱۳( ماده )۴( اساسنامه عنوان کرد 

که با اصلاحات انجام شده، ارتقاء یافته است.
رسولیان گفت: سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران همچنین 
بر اساس بند )۱۴( ماده )۴( اساسنامه خود نسبت به ایجاد هماهنگی در احداث ، 
اجرا و اداره امور شهرک های صنعتی و نظارت بر آن ها به منظور استفاده  مطلوب 
از سرمایه  گذاری های انجام شده  و مشارکت در احداث شهرک های صنعتی و 

صنفی از طریق شرکت های تابعه اقدام می نماید.
و  کوچک  صنایع  سازمان  اساسنامه  اصلاحات  با  کرد:  خاطرنشان  وی 
شهرک های صنعتی ایران که پس از ۳۸ سال از بدو تصویب قانون تأسیس 
شرکت شهرک های صنعتی ایران، اتخاذ راهبردهای تغییر سازمانی را ناگزیر 
این  کار  و  پیرامون فضای کسب  در  رو  پیش  موانع  از  برخی  بود،  ساخته 
سازمان، ۳۱ شرکت استانی تابعه و فعالیت بخش خصوصی در شهرک ها و 

نواحی صنعتی کشور برداشته شد.
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران و شرکت های استانی تابعه 
آن اکنون با دارا بودن ۵۰۵ شهرک و ۳۲۴ ناحیه صنعتی و سه منطقه ویژه 
اقتصادی درحال بهره برداری، ۸۱ شهرک و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرک 
فناوری، ۴۰ مرکز خدمات فناوری و کسب و کار، ۲ مجتمع فناوری اطلاعات و 
خدمات نرم  افزاری، ۹۳ هزار و ۹۲۳ قرارداد منعقده و بهره برداری از ۴۸ هزار و 
۱۲ واحد صنعتی و سه هزار و ۱۴۵ واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم ۹6۲ 

هزار و ۲۴۳ نفر را در سراسر کشور فراهم کرده است.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد:

اساسنامه سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران اصلاح شد
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رییس اتاق اصناف ایران در نشست مشترک با معاون وزیر و مدیرعامل سازمان 
صنایع کوچک و شرکت شهرک های صنعتی با اشاره به ضرورت فراهم شدن 
زیرساخت های مناسب برای حضور اصناف در شهرک های صنفی گفت: با توجه 
به بهره مندی صنوف تولیدی از مزایای استقرار در شهرک های صنعتی، امیدواریم 

به زودی شاهد حضور بیشتر اصناف در شهرک های صنفی باشیم.
سعید ممبینی اظهار کرد: از تمامی ظرفیت هایی که در ایجاد شهرک های صنعتی 
وجود دارد در جهت راه اندازی و توسعه شهرک های صنفی استفاده خواهد شد 
و ساماندهی و ایجاد شهرک های صنفی با استفاده از مزایایی که دولت در 
شهرک های صنعتی قائل است در سطح کشور صورت خواهد گرفت و مطمئنا 
اتفاقات خوبی را در این بخش شاهد خواهیم بود که در حال حاضر این ظرفیت 

در برخی از استان ها ایجاد شده است.
وی تصریح کرد: اصناف به شکل ناحیه صنفی در شهرک های صنعتی اصناف 
مستقر می شوند که این موضوع باعث ساماندهی اصناف با هزینه و شرایط 

مناسب تری نسبت به ایجاد شهرک های صنفی مستقل می شود.
رییس اتاق اصناف ایران گفت: در سال های گذشته برخی از صنوف در قالب 
صنوف آلاینده مجبور به خروج از شهر بودند که باید در قالب تعاونی و یا به شکل 
خصوصی شهرک های صنفی ایجاد می کردند و با توجه به اینکه حمایتی از سوی 
دولت در ارائه زمین و دیگر خدمات صورت نمی گرفت، این مساله باعث هزینه 

بالای قیمت تمام شده برای اصناف بود.
ممبینی اظهار کرد: در چند سال اخیر اتاق اصناف ایران با وزارتخانه یک تفاهمنامه 
در این خصوص داشتند که با توجه به محدودیت های موجود در اساسنامه شرکت 
شهرک های صنعتی و با پیگیری هایی که در یک سال اخیر صورت گرفت این 
مساله اصلاح شد و امیدوار هستیم با امکانات ایجاد شده و رفع مشکلات، 
شاهد حضور و استقرار بیشتر اصناف برای استفاده از مزایای شرکت شهرک های 

صنعتی در ایجاد شهرک های صنفی باشیم.
رییس اتاق اصناف ایران افزود: یکی از مزایای حضور در شهرک های صنفی این 

است که با حمایت دولت سازمان های خدماتی چون آب، برق، گاز و تلفن و دیگر 
امکانات را تا درب شهرک های صنفی فراهم کنند و قیمت زمین نیز با قیمت 
کارشناسی شده و توافقی با شرکت شهرک های صنعتی در اختیار اصناف قرار 
بگیرد و این مساله قیمت تمام شده را برای استقرار صنوف کاهش خواهد داد که 
بسیار حائز اهمیت است چرا که درگذشته تمامی این هزینه ها برعهده صنوف بود.

در ادامه نشست محمود بنانژاد عضو هیات رییسه اتاق ایران مشکلات و 
ایراداتی که از قبل در زمینه ایجاد شهرک های صنفی وجود داشت را بیان 
ایجاد شهرک های صنفی برای اصناف  کرد و اظهار داشت: به طور قطع 
مزایای زیادی را به دنبال خواهد داشت و فعالیت صنوف به صورت متمرکز 
انبوه و  برندینگ، هم افزایی و گرفتن سفارشات  ایجاد خوشه سازی،  باعث 

صادرات خواهد شد.
وی تصریح کرد: با مصوبات صورت گرفته مدیریت شهرک های صنفی همانند 
شهرک های صنعتی به صورت هیات امنا خواهد بود و مشکلات کمتری برای 
اصناف در زمینه صدور پروانه کسب و پایان کار و همچنین مشکلاتی که اصناف 
با شهرداری ها در ایجاد مجتمع های صنفی داشتند در ایجاد شهرک های صنفی 

نخواهند داشت.
ایجاد  برای  شده  تبیین  مصوبات  تایید  با  که  هستیم  امیدوار  افزود:  بنانژاد 
شهرک های صنفی از سوی شورای نگهبان، شاهد ایجاد شهرک های صنفی 
با بهره مندی از تمام مزایایی که شهرک های صنعتی دارند، مثل معافیت مالیاتی 
در مناطق محروم تا ۱۳ سال و در مناطق غیرمحروم تا هفت سال و همین طور 
پایان شعاع ممنوعه که در قبل باید این شهرک های صنفی در ۳۰ کیلومتری 
کلانشهرها ایجاد می شد که با این مصوبه نیاز به رعایت شعاع ممنوعه نیست و 

می توان در خارج از حریم شهری با فاصله شهرک ها ایجاد شوند.
گفت:  صنفی  و  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل  رسولیان  ادامه  در 
شهرک های صنعتی با محوریت اصناف ایجاد خواهد شد و با همکاری خوبی 
که بین شرکت شهرک های صنعتی و اتاق اصناف ایران وجود دارد تصمیمات و 

اقدامات موثری در این حوزه گرفته خواهد شد.
رسولیان تاکید کرد: اصناف توانایی و ظرفیت بسیار خوبی در ایجاد اشتغال و 
گسترش تولیدات داخلی دارند و بخش عمده ای از تولید و اشتغال کشور در حوزه 
فعالیت کسب وکارهای صنفی و واحدهای کوچک است و امسال ظرفیت هزار و 
۸۰۰ واحد کارگاهی در شهرک های صنعتی با محوریت بخش خصوصی ایجاد 

خواهیم کرد که اصناف سهم به خصوصی را در این بخش خواهند داشت.
رسولیان افزود: تدابیری ایجاد کرده ایم که بخش خصوصی و اتاق های اصناف 
نیز در تصمیم گیری و هیات مدیره حوزه شهرک های صنعتی و صنفی مشارکت 
داشته باشند و چارچوب مشخصی برای همکاری مستمر و اثربخش این حوزه 

در نظر گرفته می شود.

افزایش تولید و اشتغال اصناف در شهرک های صنفی


